المؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية

منظم بالشراكة ما بين الاتحاد البرلماني الدولي والبرلمان الأوروبي

ندوة عبر الإنترنت

التجارة والصحة: وجهات نظر برلمانية بشأن المؤتمر الوزاري الـ 12

في إطار المؤتمر الوزاري الـ 12 لمنظمة التجارة العالمية الإثنين 8 تشرين الثاني/ نوفمبر 2021، من الساعة 14:00 إلى الساعة 16:00 (بتوقيت وسط أوروبا)

مذكرة توضيحية

وضعت جائحة كوفيد-19 قضية التجارة والصحة بوضوح على جدول أعمال منظمة التجارة العالمية. وأثار ذلك موجة من التدابير التقييدية للتجارة، لا سيما فيما يتعلق بتجارة المنتجات الطبية، مما ترتب عليه آثار كبيرة بالنسبة لسلاسل التوريد العالمية. وكثيرا ما أدت هذه التدابير إلى تفاقم أوجه عدم المساواة القائمة وأدت إلى مكافحة عالمية غير متكافئة للجائحة، مع وجود تفاوت في إمكانية الحصول على اللقاحات في صميم المناقشة.

وفي حين أدى الحشد الدولي إلى اكتشاف لقاح كوفيد-19، لم يكن متاحاً للغالبية العظمى من سكان العالم. أدى انتشار الجائحة في الوقت نفسه إلى تعطيل التجارة العالمية والشبكات الاقتصادية بشكل عام. ومن بين هذه التدابير، بريد تأييد واسع النطاق لإدماج استراتيجية منصفة للوصول إلى اللقاحات من شأنها أن تدعم الاقتصاد المرن.

كما أن تدابير أخرى، بما فيها التدابير التي ينبغي أن تساعد على تعزيز إنتاج وتوزيع واستخدام العقاقير واللقاحات والمعدات العلاجية والتشخيصية ستكون أيضًا موضع مناقشات عميقة، لا سيما خلال المؤتمر الوزاري الد 12 لمنظمة التجارة العالمية.

وفي ضوء صلاحيات البرلمانيين الدستورية، يتصدر هؤلاء هذا الحشد غير المسبوق الذي يهدف إلى توفير حلول قوية لتحقيق تعافٍ مرن وطويل الأمد.



ومن هذا المنظور، وأيضا في إطار المؤتمر الوزاري الد 12 ستنظم ندوة عبر الإنترنت حول التجارة والصحة: وجهات نظر برلمانية بشأن المؤتمر الوزاري الد 12. وستكون فرصة للبرلمانيين لاستكشاف ووضع مقترحات ملموسة تمدف إلى دعم المناقشات بشأن توطيد التفاعل بين التجارة والصحة العامة المطلوب لكبح الأزمة الصحية والاقتصادية والاجتماعية الراهنة.

وسيخاطب الندوة عبر الانترنت كل من:

- الدكتورة نجوزي أوكونجو إيويالا، المديرة العامة لمنظمة التجارة العالمية
- السفير ديفيد والكر، الممثل الدائم لنيوزيلندا لدى منظمة التجارة العالمية، الميسر المعني باستجابة منظمة التجارة العالمية لجائحة كوفيد-19.

وسيدير الندوة عبر الانترنت كل من:

- السيد نادر منظور، رئيس برلمان غويانا، الرئيس المشارك للمؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية
- السيد بيرند لانج، عضو في البرلمان الأوروبي، رئيس لجنة التجارة الدولية، الرئيس المشارك للمؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية.

وستعقد الندوة عبر الانترنت على منصة زووم Zoom.



PARLIAMENTARY CONFERENCE ON THE WTO

Organized jointly by the Inter-Parliamentary Union and the European Parliament

Webinar

Trade and health: Parliamentary perspectives on MC12

In the context of 12th WTO Ministerial Conference Monday, 8 November 2021, 14.00 to 16.00 (CET)

Concept note

The Covid-19 pandemic has put the issue of trade and health plainly on the WTO agenda. It triggered a wave of trade-restrictive measures, particularly related to the trade in medical products, with significant implications for global supply chains. Often, these measures exacerbated existing inequalities and led to an uneven global fight against the pandemic, with uneven access to vaccines being at the center of the discussion.

While international mobilization led to the discovery of COVID-19 vaccines, the latter have not been accessible to the vast majority of the world's population. At the same time, the spread of the pandemic has disrupted global trade and economic networks at large.

The WTO is therefore facing a dual challenge. It has to find a way forward on facilitating the fight against the pandemic through trade policy while at the same time managing the global economic fallout of the pandemic. In this regard, the international community is stepping up initiatives for a rapid return to normal life. Among these, there is broad support for integrating an equitable vaccine access strategy which would support a resilient economy. Other measures, including those that should help promote the production, distribution and use of drugs, vaccines and therapeutic, diagnostic equipment will also be the subject of in-depth discussions, particularly during the 12th Ministerial Conference of the WTO.

In light of their constitutional prerogatives, parliamentarians are at the forefront of this unprecedented mobilization intended to provide robust solutions to a resilient and long-lasting recovery.

It is in this perspective, and also in the context of MC12, that a webinar on *Trade and health:* parliamentary perspectives on MC12 will be organized. It will be an opportunity for parliamentarians to explore and draw up concrete proposals aiming at supporting discussions on the consolidation of the interaction between trade and public health required to curb the current health, economic and social crisis.

The webinar will be addressed by:

- Dr. Ngozi Okonjo-Iweala, Director General of the World Trade Organization (WTO)
- Ambassador David Walker, Permanent Representative of New Zealand to the WTO, Facilitator on WTO response to the COVID-19 pandemic

The webinar will be moderated by:

- Mr. Nadir Manzoor, Speaker of the Parliament of Guyana, co-Chair of the Parliamentary Conference on the WTO, and
- Mr. Bernd Lange, MEP, Chair of the Committee on International trade (INTA) and co-Chair of the Parliamentary Conference on the WTO.

The webinar will take place on the Zoom platform.